
Algemene beschouwingen 2023 

Voorzitter, mijn eerste volle jaar als raadslid zit erop en ik heb mijn best gedaan en 

doe dat nog steeds, om de dynamiek van de gemeentelijke organisatie te 

doorgronden. Best wel nieuw als je je hele leven voor niets anders dan voor een 

rijbewijs of paspoort in het gemeentehuis bent geweest. Als ondernemer is het de 

trend om wat sceptisch tegenover een gemeente organisatie te staan, zonder dat 

daar direct een aanleiding voor is of is geweest. Dat komt dan vaak van horen-

zeggen! Eigenlijk is dan van horen-zeggen vaak niet de waarheid, zoals ik hier ook 

ervaren heb, want nu ik er wat dichter bij sta, zie ik toch dat er hard gewerkt wordt 

en dat de insteek er zeker is om de gemeenschap dienstbaar te zijn. En ja natuurlijk 

gaat dat bij een gemeente anders dan in het bedrijfsleven, maar dat maakt juist het 

verschil, een gemeentelijke organisatie is anders! En zo zie je ook hoe misleidend het 

fenomeen van horen-zeggen is. 

En voorzitter, blijft bijzonder turbulente tijd waarin wij leven. Waar de wereld vorig 

jaar met de Oekraïne oorlog werd verrast is het nu Israël wat de gemoederen bezig 

houdt. En erger nog, omdat er vorig jaar niet of nauwelijks over de schuldvraag werd 

getwist, zijn nu de meningen verdeeld. En dit komt de saamhorigheid in onze 

samenleving niet ten goede. Zelf zo erg, dat als je je mening niet geeft, je ook onder 

een “partij” wordt geschaard. En hieromtrent worden vele meningen gevormd die 

van het van horen-zeggen komt. Beter is het om je erin te verdiepen en om zo zelf 

een menig te vormen. Op zich bijzonder dat zo een klein land het middelpunt van het 

wereld gebeuren is. De Bijbel leert ons dat zich in de eindtijd alles om Jeruzalem zal 

afspelen. Voor velen zal dit dan niet heel  verrassend zijn.  

Maar nu ter zake. Wat ik het afgelopen jaar heb ervaren, is dat we gelukkig mogen 

prijzen met een toch wel bevlogen college, die voor hun zaak staan en gaan. Ik heb 

nog geen geluiden van afzwakking of gelatenheid kunnen bespeuren. Ik ervaar dat 

ook dat er echt gestreden wordt voor de zaak en dat zal zeker zijn vruchten 

afwerpen voor onze gemeente. Gelukkig is er een reddingsplan voor de dorpswinkel 

in Zevenhoven gekomen en worden er maximale inspanningen gedaan om de 

woningbouw opgave te halen. Ook op gebeid van zorg wordt de effectiviteit gezocht 

in onderlinge samenwerking met de buurgemeenten. Maar alles zal maximale 

aandacht moeten krijgen om het tot uitvoer te brengen. 

Toch hangt er voor de komende jaren een zware bui in de lucht als het om de 

rijksbijdrage gaat. Ik voorzie dat we onze mindset toch iets moeten bijstellen, nu we 

de meer-jaren begroting zien. Deze geeft aan dat we in 2027 onze schulden zien 

stijgen van 27 miljoen naar 71 miljoen. Dit kan nooit ongestraft blijven. Iedere 

weldenkende ondernemer zou hierop ingrijpen en ik hoop dat we dit als raad ook 

zullen gaan doen. 3 keer zoveel lenen en daarop nagenoeg nog niet aflossen is niet 

een toonbeeld van een gezonde bedrijfsvoering. En ik hoop dat de collega 

raadsleden dit ook zo zullen beoordelen. De schuld zal ons als een strop om de nek 



worden. Daarbij is er nog begroot met een rentepercentage wat nu zeker niet 

marktconform is gezien het gegeven dat het kortlopende schulden zijn. Als we dit 

avontuur zo aangaan zullen we ons steeds meer afhankelijk maken van de banken 

en in dit geval van de Nederlandse Bank, wat ook de overheid is. En deze 

waarschuwing geldt voor een ieder die zich op deze manier afhankelijk maakt. De 

vraag is dan hoe lang we nog echt vrij zijn. Onze overheid is echt niet zo scheutig als 

we mogelijk denken. Eerst geld geven en dan is het toch zeker wel terugvragen. Kijk 

naar de toeslagen affaire en ook de coronaregelingen. Er is maar weinig medelijden 

of coulance. Op deze manier worden we steeds meer in onze vrijheden beperkt.  

Laten we hier opmerkzaam over zijn dat als we de schuld laten stijgen dan van 27 

miljoen in 2024 naar 71 miljoen in 2027, we hierbij niet moeten denken, dat dit 

zomaar goed komt. Mogelijk dat wij (deze raadsperiode) dit nog wel overleven, maar 

ik zou de volgende raad of generatie er in dit geval er toch niet mee willen 

opzadelen. Dus ja, de IKC’s, het zwembad, de sporthallen en nieuwe sportparken zijn 

natuurlijk van enorm belang, maar de vraag is of we onze hand hier niet mee 

overspelen. 

Mijn concrete vraag aan de portefeuille houder is of we als raad hier niet nader over 

geïnformeerd kunnen worden en wat de consequenties op langere termijn zijn. 

Mogelijk met een paar voorbeelden van rekensommetjes in de vorm van een wat 

eenvoudiger huishoudboekje, zodat dit niet alleen voor alle raadsleden maar ook 

voor bewoners beter te begrijpen is.  

Tenslotte voorzitter blijven wij, de SGP-ChristenUnie zich inzetten voor het welzijn 

van de inwoners en het behoud van een gezonde bedrijfsvoering van onze gemeente 

en dit met de hulp van onze Schepper! 

 

 


